

Allgemeine Verkaufs- und Lieferbedingungen der ECOMAL Schweiz AG

1. GELTUNG

1.1 Für die Geschäftsbeziehung zwischen der ECOMAL Schweiz AG (nachfolgend „ECOMAL“) und dem Käufer gelten die nachstehenden Verkaufs- und Lieferbedingungen.

1.2 Änderungen und Ergänzungen dieser Allgemeinen Verkaufs- und Lieferbedingungen sind nur wirksam, wenn sie von ECOMAL schriftlich bestätigt werden. Gleiches gilt für abweichende Allgemeine Geschäftsbedingungen des Käufers.

2. ANGEBOT UND VERTRAGSABSCHLUSS

2.1 Preisangaben von ECOMAL sind 30 Tage gültig, im Übrigen ist das Angebot, welches schriftlich, per Fax, per E-Mail oder mündlich erfolgen kann, freibleibend.

2.2 Erklärt der Käufer Annahme des Angebots, bestätigt ECOMAL die Annahme schriftlich. Der Vertrag kommt erst mit dieser schriftlichen Bestätigung durch ECOMAL an den Käufer zustande.

3. TERMINE

3.1 Angaben über Liefertermine sind nur verbindlich, wenn sie von ECOMAL ausdrücklich schriftlich zugesichert wurden. Solche Termine verschieben sich angemessen, wenn Hindernisse ausserhalb des Einflussbereichs von ECOMAL auftreten. Das gilt unter anderem, wenn Zulieferer verspätet oder fehlerhaft an ECOMAL liefern.

3.2 Bei sonstigen Verzögerungen hat der Käufer ECOMAL eine angemessene Frist zur nachträglichen Erfüllung anzusetzen. Erfüllt ECOMAL bis zum Ablauf dieser Nachfrist nicht, darf der Käufer, sofern er es unverzüglich schriftlich erklärt, auf die nachträgliche Lieferung verzichten und vom Vertrag zurücktreten.

3.3 Der Rücktritt vom Vertrag führt zur Rückabwicklung des Vertragsverhältnisses, das heisst zur Rückerstattung bereits erbrachter Leistungen. Weitergehende Ansprüche des Käufers werden wegbedungen.

4. ERFÜLLUNGORT UND GEFahrTRAGUNG

4.1 Soweit die Parteien keinen besonderen Erfüllungsort vereinbart haben oder dieser sich aus der Natur des Geschäftes ergibt, gilt als Lieferung die Bereitstellung der Produkte am Sitz des europäischen Zentrallagers von ECOMAL in Kirchzarten, Deutschland.

4.2 Der Versand der Ware erfolgt in allen Fällen auf Gefahr des Käufers. Dieser hat allfällige Transportschäden zwecks Tatbestandsaufnahme unverzüglich der betreffenden Transportanstalt zu melden.

5. GEWÄHRLEISTUNG

5.1 Der Käufer hat die Produkte sofort nach Erhalt zu prüfen. Er ist namentlich verpflichtet, von jeder Lieferung jeweils ein Bauelement auf dessen einwandfreie Funktion im Rahmen des bestimmungsgemässen Gebrauchs zu testen, bevor er die übrigen Stücke der gleichen Lieferung verwendet.

5.2 Allfällige Mängel sind innert acht Tagen nach Erhalt der Lieferung schriftlich zu rügen. Unterlässt der Käufer diese Anzeige an ECOMAL, gelten alle Funktionen der Produkte als mängelfrei und die Lieferung als genehmigt.

5.3 Bei allfälligen Mängeln des Kaufgegenstandes beschränkt sich der Anspruch des Käufers, soweit gesetzlich zulässig, nach Wahl von ECOMAL auf Nachbesserung oder auf Ersatz des mangelhaften Kaufgegenstandes. Kann der Mangel durch ECOMAL nicht innert angemessener Frist beseitigt oder der mangelhafte Kaufgegenstand nicht innert angemessener Frist ersetzt werden, hat der Käufer Anspruch auf Ersatz des Minderwertes. Sind die Mängel derart, dass die Annahme der Ware für den Käufer nicht zumutbar ist, hat er das Recht, statt Ersatz des Minderwertes die Rückabwicklung des Vertrages zu verlangen, wobei die Rücksendung mangelhafter Ware nur nach vorheriger schriftlicher Vereinbarung zulässig ist.

Weitergehende Ansprüche des Käufers werden soweit gesetzlich möglich wegbedungen.

5.4 ECOMAL haftet nicht für mangelhaftes Funktionieren des Kaufgegenstandes in Kombination mit anderen Bauelementen, es sei denn, ECOMAL habe dies im Einzelfall ausdrücklich schriftlich zugesichert. So oder so ist der Käufer verpflichtet, den Kaufgegenstand vor dessen Verwendung in Kombination mit anderen Bauelementen auf einwandfreies Funktionieren zu testen.

6. DOKUMENTATION

6.1 Alle im Zusammenhang mit dem Angebot abgegebenen Unterlagen wie Zeichnungen, Entwürfe und Kostenvoranschläge

dürfen nur vom Käufer selber benützt und ohne schriftliche Genehmigung von ECOMAL weder Dritten zugänglich gemacht noch kopiert werden.

6.2 Das Eigentum an diesen Dokumenten und das Recht zur weiteren Verwendung bleiben bei ECOMAL bzw. bei deren Lieferwerken. Sie sind auf Verlangen von ECOMAL unverzüglich zurückzugeben.

7. PREISE

7.1 Die in der schriftlichen Bestätigung von ECOMAL aufgeführten Preise verstehen sich, soweit nichts anderes vermerkt, in CHF ohne Mehrwertsteuer, unverpackt, Ex Works europäisches Zentrallager ECOMAL Kirchzarten, Deutschland (INCOTERMS® 2010). Der Käufer trägt die Versandkosten inklusive allfälliger Expressgebühren.

7.2 In Fällen wesentlich veränderter Kostenverhältnisse behält sich ECOMAL vor, die am Tag der Lieferung gültigen Preise zu verrechnen.

7.3 Für Kupfer, Edelmetalle usw. gelten die von den Lieferwerken jeweils bestätigten Rohstoffpreise.

8. ZAHLUNGSBEDINGUNGEN

8.1 Rechnungen sind zur Zahlung fällig netto innert 30 Tagen seit Rechnungsstellung. Verzug löst ohne Mahnung einen Verzugszins in Höhe von 5% aus.

8.2 Die Zahlung des Rechnungsbetrages kann nicht aufgrund allfälliger Gegenansprüche des Käufers verweigert werden. Der Käufer verzichtet auf das Recht, den Kaufpreis mit allfälligen Gegenforderungen zu verrechnen.

9. ANWENDBARES RECHT UND GERICHTSSTAND

9.1 Die Geschäftsbeziehung zwischen ECOMAL und dem Käufer untersteht ausschliesslich schweizerischem Recht. Die Anwendung des Wiener Kaufrechts ist ausgeschlossen.

Gerichtsstand für allfällige Streitigkeiten aus der Geschäftsbeziehung zwischen ECOMAL und dem Käufer ist Schaffhausen.

Stand Oktober 2011

General Terms and Conditions for Sales and Deliveries of ECOMAL Schweiz AG

1. APPLICATION

1.1 The following Terms and Conditions for Sales and Deliveries govern business relations between ECOMAL Schweiz AG (referred to in the following as "ECOMAL") and the Purchaser.

1.2 Amendments and additions to the present General Terms and Conditions for Sales and Deliveries shall only apply if they have been confirmed in writing by ECOMAL. The same shall apply for terms of business of the Purchaser that differ from those of ECOMAL.

2. OFFER AND FORMATION OF CONTRACT

2.1 The prices quoted by ECOMAL shall be valid for 30 days. In other respects the offer that may be made in written form, by fax, by e-mail or verbally shall be subject to change.

2.2 Should the Purchaser accept the offer, ECOMAL shall confirm said acceptance in written form. Only upon this written confirmation from ECOMAL to the Purchaser shall the contract be formed.

3. DATES AND DEADLINES

3.1 Delivery deadlines shall only be binding if these have been explicitly assured in written form by ECOMAL. Such dates shall be duly adjusted if drawbacks occur that are outside the scope of influence of ECOMAL. Among other situations, this shall apply if suppliers effect wrong or delayed delivery to ECOMAL.

3.2 In the event of such delays, the Purchaser shall allow ECOMAL an appropriate period of time for subsequent performance. Should ECOMAL fail to perform by the lapse of this set period, the Purchaser shall be able to waive subsequent delivery and cancel the contract providing it makes immediate written notification of its intention to do so.

3.3 The withdrawal from the contract shall lead to the reversal of contractual relations, i.e. to the refund of payments already made. Any further-reaching claims of the Purchaser shall be waived.

4. PLACE OF PERFORMANCE AND PASSING OF RISK

4.1 Unless the Parties have arranged a specific place of performance or said location is derived from the very nature of the

business transaction, delivery shall be deemed to be the provision of the products at the registered seat of the European central warehouse of ECOMAL in Kirchzarten, Germany.

4.2 Dispatch of the goods shall always be at the risk of the Purchaser. The Purchaser shall give immediate notification of any damages occurring during transport for the purpose of recording the facts for the transport organization in question.

5. GUARANTEE

5.1 The Purchaser shall inspect the products immediately upon receipt. The Purchaser undertakes to test one construction element from each individual consignment for flawless functioning in the light of its intended use before the Purchaser makes use of the remaining pieces of the same consignment.

5.2 Written objection to possible defects shall be made inside eight days after receipt of the delivery. Should the Purchaser fail to thus notify ECOMAL, all functions of the product shall be deemed to be defect-free and the consignment approved and accepted.

5.3 In the event of defects of the item purchased, the Purchaser's claim shall be restricted to the extent admissible by law to remedy or replace the defective item, as ECOMAL chooses. If ECOMAL is unable to remedy the defect within a suitable period of time or the item cannot be replaced within an appropriate period of time, the Purchaser shall be entitled to reimbursement of the reduced market value. If the defects are such that the Purchaser cannot be expected to accept the goods, the Purchaser shall be entitled to call for a reversal of the contract in place of the reimbursement of the reduced market value, the return of the defect goods, however, only being admissible subject to prior written agreement.

Farther-reaching claims of the Purchaser shall be waived as far as possible under the law.

5.4 ECOMAL shall not be liable for the defective functioning of the item in combination with other construction parts, unless ECOMAL has explicitly given its written assurance in this respect. Either way, the Purchaser undertakes to test the purchased item for flawless functioning prior to using it in combination with other construction elements.

6. DOCUMENTATION

6.1 The Purchaser alone shall be permitted to make use of all documents surrendered in connection with the offer, such as drawings, drafts and cost estimates and third parties shall be provided with neither access thereto nor copies thereof without the written approval of ECOMAL.

6.2 Title to these documents and the right of further use shall remain with ECOMAL and/or its delivering plant. At the request of ECOMAL they shall be returned immediately.

7. PRICES

7.1 Unless otherwise specified, the prices listed in the written confirmation of ECOMAL shall be in Swiss Francs - CHF - without VAT, unpacked, ex-works European central warehouse ECOMAL Kirchzarten, Germany (INCOTERMS® 2010). The Purchaser shall bear costs of despatch including any express delivery fees.

7.2 In cases of a major change in the cost situation, ECOMAL shall retain the right to charge the prices valid on the day of delivery.

7.3 For copper, precious metals etc. the prices for raw materials shall apply that have been respectively confirmed by the delivering plants.

8. TERMS OF PAYMENT

8.1 Invoices shall be due for payment net inside 30 (thirty) days after the invoice has been issued. Default on payment shall trigger a penalty interest of 5% without any payment reminder.

8.2 It shall not be possible to refuse to effect payment of the invoiced amount on the grounds of the Purchaser's counterclaims. The Purchaser shall waive the right to offset the purchase price against any counterclaims.

9. APPLICABLE LAW AND JURISDICTION

9.1 Business relations between ECOMAL and the Purchaser shall be subject to Swiss law exclusively. The application of the UN Convention on Contracts for the International Sale of Goods (CISG) shall be ruled out.

The legal venue for any disputes derived from business relations between ECOMAL and the Purchaser shall be Schaffhausen.

Status October 2011